
Zápis  

z 5.veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kvasice,  

konaného dne 21.září  2015 v 17.00 – 19.30  hod. v zasedací místnosti OÚ Kvasice  

 

  
  
1.Zahájení  

Starosta obce Lubomír Musil zahájil a řídil celý průběh zasedání. Přivítal občany, členy 

zastupitelstva a konstatoval, že na jednání je přítomno 12 členů zastupitelstva.  

 P.starosta přečetl program veřejného zasedání a zeptal se přítomných, zda chce někdo něco 

do programu doplnit.  Žádný další bod do programu doplněn nebyl.  

Program:  

1. Zahájení  

2. Kontrola usnesení  

3. Zpráva o činnosti rady obce  

4. Majetek obce  

• Partnerská smlouva MAS  

• Smlouva o provozování vodovodu a kanalizace  

• Rozpočtové opatření – Centrum sluchově postižených Olomouc  

                                          Finanční příspěvek na asistenta ZŠ  

5. Strategický plán  

6. Obecně závazná vyhláška č.2/2015 - kompostování  

7. Diskuse  

8. Usnesení  

9. Závěr  

  

Hlasování – program ZO:      PRO -   12          proti  - 0             zdržel se - 0  

  

P.starosta navrhl ověřovatele zápisu  Bc.Filipa Klementa a Františka Špíška.  

Hlasování:          PRO  - 12            proti  - 0            zdržel se - 0  

  

P.starosta navrhl složení návrhové komise: Ing.Richard Šiška, Ing.Pavel Ševčík, Jana Koželová.  

Hlasování:                                                            PRO  - 12            proti - 0            zdržel se - 0  

  

Ověřovatelé zápisu:   Bc.Filip Klement, František Špíšek  

Návrhová komise:      Ing.Richard Šiška, Ing.Pavel Ševčík, Jana Koželová    



Omluveni:                    Petr Vaculík, MgA.Oldřich Šebestík, Pavel Kolomazník  

  

2.Kontrola usnesení  

Místostarosta Zdeněk Zapletal přednesl zprávu o kontrole usnesení z minulého veřejného 

zasedání Zastupitelstva obce Kvasice.  

Dotazy: nebyly  

  

3.Zpráva o činnosti rady obce  

Zdeněk Zapletal přečetl zprávu o činnosti rady obce od posledního veřejného zasedání ZO.  

Dotazy:   

Ing.Šiška se zeptal, jaké jsou celkové náklady na pumptrack. P.starosta odpověděl, že podle 

smlouvy o dílo  zatím 169.000,- Kč, ostatní práce nejsou dosud přesně vyčísleny, ale jakmile 

bude známa přesná částka, bude provedeno rozpočtové opatření.  

Ing.Šiška se zeptal na financování oranžového hřiště. P.starosta odpověděl, že  Obec Kvasice 

obdržela dar od firmy ČEZ finanční dar ve výši 800.000,- Kč, hřiště bude stát 1.800.000,- Kč, 

zbytek bude hrazen z rozpočtu obce.   

Ing.Šiška se zeptal, co bude hřiště obsahovat?  Mgr.Machovský uvedl, že hřiště bude pro 12 

druhů sportu, bude celoročně volně přístupné, zamykat se bude pouze na noc, aby nedošlo k 

poškození. P.starosta doplnil, že hotové by mělo být za 45 -60 dní. P.starosta přečetl usnesení.  

64/ ZO bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce.  

  

4.Majetek obce  

Partnerská smlouva MAS  

P.starosta seznámil členy ZO s partnerskou smlouvou, která bude uzavřena mezi Obcí Kvasice 

a MAS Jižní Haná o.p.s.  Předmětem smlouvy je uzavření partnerství v souladu se zakládací 

smlouvou a jejím dodatkem. Po volbách jsou v MAS noví zástupci a také jsou do MAS připojeni 

noví členové. Partnerská smlouva dále upravuje vzájemné práva a povinnosti smluvních stran, 

jejichž cílem je zajistit činnosti MAS.   

Dotazy: nebyly.  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

65/  ZO schvaluje Partnerskou smlouvu mezi MAS Jižní Haná a Obcí Kvasice. Hlasování: 

PRO – 12, proti – 0, zdržel se - 0  

  



  

Smlouva o provozování vodovodu a kanalizace  

P.starosta seznámil členy ZO se smlouvou o provozování vodovodu a kanalizace pro veřejnou 

potřebu, která bude uzavřena mezi Obcí Kvasice jako vlastníkem a firmou Vodovody a 

kanalizace Kroměříž jako provozovatelem.   Smlouva bude uzavřena na deset let a přesně 

vymezuje práva a povinnosti obou subjektů. Nejedná o klasickou nájemní smlouvu, ale o 

výpůjčku (provozování), za které platí Obec, ne VaK. Z tohoto důvodu také nemusí viset záměr 

pronájmu.   

Dotazy:   

Ing.Šiška uvedl, že dle jeho názoru se jedná o dva druhy smluv – smlouva pachtovní (tj.trubky, 

kanalizace apod.) a servisní (servisní podmínky) a nesouhlasí s tím, aby Obec platila za něco, 

na čem VaK vydělává peníze.  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

66/ ZO schvaluje smlouvu o provozování vodovodu a kanalizace pro veřejnou potřebu mezi 

Obcí Kvasice a firmou Vodovody a kanalizace Kroměříž, a.s., Kojetínská 3666/64, Kroměříž.  

  

Hlasování: PRO – 11, proti – 0, zdržel se - 1  

  

Rozpočtové opatření – Centrum sluchově postižených Olomouc  

                                          Finanční příspěvek na asistenta ZŠ  

P.starosta seznámil členy ZO s žádostí Centra pro dětský sluch Tamtam, které žádá o finanční 

příspěvek ve výši 2.800,- Kč. V žádosti je uvedeno, že jejich péči využívá jedna rodina z obce 

Kvasice, celkové náklady činí 18.669,- Kč/rok. Uvedl, že žádost byla projednána v radě obce a 

doporučena ke schválení v ZO,  ale v podmínkách o poskytnutí veřejné finanční podpory je 

uvedeno, že žádost musí být podána do 20.2. téhož roku a na žádosti doručené po tomto 

termínu nebude brán zřetel.  Proto bylo dohodnuto, že v letošním roce se příspěvek 

poskytovat nebude a v příštím roce jim bude poskytnuta částka navýšená o letošní rok, pokud 

bude žádost podána v řádném termínu.    

Dotazy: Ing.Šiška se zeptal, zda příspěvek nemůže být určený jako dar. Ing.Ševčík odpověděl, 

že dar může být pouze věcný, nikoliv finanční.  

P.starosta seznámil členy ZO s žádostí ZŠ o poskytnutí finančního příspěvku na asistenta 

pedagoga ZŠ Kvasice. V první třídě ZŠ jsou dvě děti, které potřebují asistenta, ale finanční 

prostředky obdržela ZŠ pouze na jednoho, druhý asistent bude částečně hrazen z prostředků 

Úřadu práce, což ale nepokrývá celou požadovanou částku.  Proto bylo dohodnuto, že bude 

ZŠ poskytnut jednorázový příspěvek pro rok 2015 ve výši 50.000,- Kč a v příštím roce už bude 

požadovaná částka zahrnuta do rozpočtu roku 2016.  Kontrolu čerpání těchto prostředků bude 

provádět finanční výbor, nedočerpané prostředky budou vráceny do rozpočtu obce.    



Mgr.Machovský doplnil, že kdyby asistentka ukončila pracovní poměr dříve (bude mít smlouvu 

na jeden rok), úřad práce jí to přičte k tíži a musela by vracet poměrnou část dotace. Pokud by 

ze školy odešel žák, ukončí se s asistentkou smlouva dle zákoníku práce a Obec by žádné 

prostředky vracet nemusela. Dále doplnil, že asistentka nastoupí 7.10.2015.  

P.Judas se zeptal, zda se nyní řeší důsledek toho, že není naplněna kapacita dětí na dvě třídy.  

Mgr.Gašpárková, zástupkyně ředitele ZŠ, uvedla, že v 1.třídě je 22 dětí a na dvě třídy by muselo 

být 31 dětí.  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

67/ ZO schvaluje rozpočtové opatření Obce Kvasice č.4/2015.   

Hlasování: PRO – 11, proti – 0, zdržel se - 1  

  

Převod pozemku od SPÚ  

P.Berdník seznámil přítomné s průběhem vyřizování převodu pozemku parc.č.1882/29 v 

k.ú.Kvasice , který je ve vlastnictví církve, od Státního pozemkového úřadu do vlastnictví Obce 

Kvasice.  Obec obdržela geometrický plán, který vyhotovil na své náklady SPÚ. Výměra  

požadovaného pozemku je 329 m2, církvi zůstane 430 m2.   

Jsou tři možnosti převodu:  

1. Bezúplatný převod, který asi nebude reálný.  

2. Směna pozemku, SPÚ požaduje ornou půdu, bude zde zřejmě doplatek, ale nemohou 

do směny vstoupit třetí osoby, proto je to zřejmě nejpravděpodobnější varianta 

převodu.  

3. Odkup pozemku, o odkup by mohl žádat kdokoliv, protože by musel být zveřejněn 

záměr prodeje.  

P.starosta doplnil, že o pozemek se usilovalo již v roce 2002 v rámci výkupu pozemků v lokalitě 

Krajina II.  

P.Kahaja se zeptal, o které pozemky by se jednalo v rámci směny. P.starosta odpověděl, že 

pravděpodobně o pozemky u hřbitova.  

Ing.Šiška se zeptal, zda se ví, kolik pozemků se bude vracet církvi. P.Berdník odpověděl, že v 

katastru obce Kvasice se jedná cca o 25 pozemků.  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

68/  ZO schvaluje převod a majetkoprávní vypořádání pozemku parc.č.1882/29 v 

k.ú.Kvasice o výměře 329 m2 od Státního pozemkového úřadu ČR do vlastnictví Obce 

Kvasice a pověřuje starostu obce jednáním ve věci převodu tohoto pozemku.  

  

Hlasování: PRO – 12, proti – 0, zdržel se – 0  



  

5.Strategický plán  

P.Berdník informoval o přípravě strategického plánu obce Kvasice. Na jeho zpracování se 

podílela rada obce, zastupitelstvo a zapojena byla i veřejnost. Na poradě starosty byl 

strategický plán projednán, byly do něj zahrnuty připomínky, opraveny chyby a bude znovu 

projednán v radě obce.  Na prosincovém veřejném zasedání by mohla být schválena konečná 

verze strategického plánu.  

Dotazy:  

Ing.Šiška navrhl, aby byli formou dotazníkového šetření osloveni všichni občané a subjekty v 

obci, př.mohla být příprava strategického plánu součástí Kvasických novin. Dle jeho názoru 

byla zveřejněná verze pro občany málo srozumitelná, např. část SWOT. Dále uvedl, že 

strategický plán by měl být v každé obci, navazuje na rozpočtový výhled obce a zvyšuje 

možnost získání dotace pro obec Kvasice.  

P.Berdník vysvětlil, co obsahuje část SWOT a uvedl, že dotazník není dle jeho názoru pro obec 

Kvasice vhodný, strategický plán byl zveřejněn na úřední desce a na internetu a občané měli 

dostatek času, aby na něj mohli reagovat, buď emailem nebo telefonicky.   

P.starosta doplnil, že do dotazníkového šetření se 90 % lidí nezapojí, nemají zájem, stejné 

zkušenosti byly i při zpracování územního plánu.    

  

6.Obecně závazná vyhláška č.2/2015 – kompostování  

P.starosta seznámil členy ZO s obecně závaznou vyhláškou Obce Kvasice č.2/2015, kterou se 

stanoví systém komunitního kompostování a způsob využití zeleného kompostu k údržbě a 

obnově veřejné zeleně na území obce.  K vyhlášce je zpracovaný provozní řád komunitní 

kompostárny.  

Dotazy: nebyly  

Kdo je pro usnesení v tomto znění:  

69/ ZO schvaluje obecně závaznou vyhlášku Obce Kvasice č.2/2015,  kterou se stanoví 

systém komunitního kompostování a způsob využití zeleného kompostu k údržbě a obnově 

veřejné zeleně na území obce.  

Hlasování: PRO – 12, proti – 0, zdržel se - 0  

7. Diskuse  

Ing.Ševčík seznámil přítomné se zápisem z vnitřního auditu v Mateřské škole Kvasice, který 

proběhl 28.8.2015. V kontrolovaných nákladech i výnosech nebyly shledány problémy. 

Vzhledem k výši čerpání některých položek je třeba případně upravit rozpočtové výdaje. 

Dluhová služba je sledován a průběžně a dluhy nevykazují extrémy. V ZŠ Kvasice proběhl 

vnitřní audit 11.9.2015. Bylo kontrolováno vedení účetnictví a čerpání rozpočtu k 30.6.2015.  



V kontrolovaných nákladech a výnosech nebyly shledány problémy. Některé položky, převážně 

školní potřeby, byly čerpány minimálně, ale to je z důvodu nakupování školních potřeb až na 

podzim. Vzhledem k výši čerpání nebo plnění některých položek je třeba průběžně upravovat 

rozpočet. Zápisy z auditu jsou přílohou zápisu z veřejného zasedání.  

Dotazy: nebyly.  

  

70/ ZO bere na vědomí zprávy o finanční kontrole ZŠ a MŠ Kvasice.   

  

P.starosta informoval o slavnostním otevření pumptracku, které proběhne 4.10.2015.  

P.Koželová pochválila zaměstnance pracovní skupiny OÚ za přípravu kvasické pouti.  

P.starosta zhodnotil letošní pouť, příznivý ohlas měla změna prostředí, kdy nedělní program 

probíhal před zámkem.  

P.Smolinka se zeptal na úpravu trati pumtracku. P.starosta odpověděl, že pumptrack bude mít 

na starosti Jakub Klement a 1 x za rok proběhne jeho kompletní revize.  

Ing.Šiška se zeptal, zda bude bezpečné hřiště za ZŠ.  P.starosta odpověděl, jak bude hřiště 

zabezpečeno.  

Ing.Šiška poděkoval seniorům za reprezentaci na Hrách seniorů Mikroregionu Jižní Haná. 

Kvasické týmy se umístily na druhém a pátém místě.  

Ing.Šiška upozornil na kontejnery v ulici Rýza. Není přes ně vidět, hrozí nebezpečí dopravní 

nehody.  Vítr navíc odfoukává odpad do ulice, stačilo by pouze kontejnery posunout o kus 

dál.  

Ing.Šiška se zeptal, kdy bude realizována výměna oken v budově čp.459. P.starosta odpověděl, 

že se budou aktualizovat cenové nabídky a do konce roku by ještě měla být výměna 

provedena. Dále p.starosta seznámil přítomné s plánovanými realizacemi do konce roku 2015.  

P.Koželová se zeptala, proč nebude pečovatelská služba vykonávat pedikúru pro veřejnost. 

P.starosta odpověděl, že od října ji budou moci využít pouze občané, kteří využívají služeb 

pečovatelské služby a ostatní občané musí využít komerčních pedikérských služeb.    

P.Kahaja uvedl, že při výjezdu ze Školní ulice stojí v ulici Mírová auta a špatně se tam vyjíždí a 

zda by zde nemohla být např.žlutá čára. P.starosta odpověděl, že to nelze, jelikož se jedná se 

o křižovatku ve tvaru T.  

P.Koželová pochválila nový chodník u MUDr.Bláhové, ale upozornila, že v zimních měsících 

bude špatně schůdný a proto by zde mělo být zábradlí.  

P.Vlasatý upozornil na výzvu Zlínského kraje na dotaci na obnovu hasičského auta.  

P.Ešlerová uvedla, že v předvolebním období si strany dávaly do volebního programu důstojný 

život seniorů, což představuje zřízení domu s pečovatelskou službou, ale nic se pro jeho 

vybudování nedělá.  



P.starosta odpověděl, že dům pro seniory by se mohl postavit, ale na jeho provoz už by Obec 

neměla finanční prostředky.  Navíc Obec Kvasice nemá koncesi na poskytování sociálních 

služeb.  

Ing.Šiška uvedl, že by byly potřebné např. byty s pečovatelskou službou. Senioři, kvasičtí rodáci, 

kteří musí odejít z Kvasic, to většinou nesou velmi těžce.  P.starosta odpověděl, že byty na 

Cukrovaru byly původně určené pro starší občany, ale nebyl o ně zájem.  

P.Koutňáková uvedla, že vybudování domu s pečovatelskou službou nebo domu pro seniory 

bude součástí strategického plánu.  

P.starosta uvedl, že by se tento problém nemusel řešit, kdyby po rekonstrukci zůstal zámek 

jako zařízení pro seniory a nebyl změněn na domov se zvláštním režimem.  

P.Šuterová vyjádřila nesouhlas s barevným řešením základní školy. Dále se zeptala, kde je oltář 

ze hřbitovního kostela, který je zde od r.1595 a již asi 10 let se restauruje. Přesné informace 

budou zjištěny od p.faráře a na příštím jednání bude dotaz odpovězen.  

P.Judas pozval členy ZO na mimořádnou valnou hromadu T.J.Sokol Kvasice, která proběhne v 

pátek 2.10.2015 v 18 hodin na sokolovně.  

P.Smolinka předal zástupkyni ZŠ Kvasice Mgr.Gašpárkové seznam dotazů pro ZŠ Kvasice.  

P.Zapletal uvedl, že příští rok  před poutí proběhne schůzka zastupitelů, aby byla zajištěna 

pořadatelská činnost.  

  

8. Usnesení  

Předseda návrhové komise Ing.Richard Šiška přednesl usnesení, přijatá na dnešním veřejném 

zasedání ZO.  

  

9. Závěr  

P.starosta poděkoval členům ZO i občanům za účast na veřejném zasedání a zasedání ukončil.  

Jednání skončilo 21.září 2015 v 19.30 hod.  

Zapsala: Marie Horová  

  

  

  

Lubomír Musil                                                                       Ověřovatelé zápisu:                  starosta 

obce                                                                         Bc.Filip Klement  

  

                                                                                                  František Špíšek   


